
ROMÂNIA
JUDEȚUL  COVASNA

CONSILIUL LOCAL AL ORAȘULUICOVASNA

P R O C E S - V E R B A L  nr. 3/2024

Încheiat  astăzi,  31  ianuarie  2024,  orele  1400,  cu  ocazia  ȘEDINŢEI
ORDINARE, a Consiliului Local al oraşului Covasna.

Sunt  prezenţi  13  consilieri  în  sala  de  ședințe,  prin  mediul  online
(SKYPE) participă consilierii:  dl Bodo Tohotom și se conectează mai  târziu
(după punctul 7 de pe ordinea de zi) dl Enea Nicolae. Lipsesc consilierii: dna
Bodo Eniko și dna Sasu Izabella.

Participă  la  şedinţă:  primarul  orașului,  dl  Gyero  Jozsef,  șef  serviciu
administrație  publică,  dna  Ciurea  Maria  Crina,  directorul  direcției  de  asistență
socială, dna Sîntoiu Angela Cornelia, inspector administrarea domeniului public și
privat, dna Varga Monica Anamaria, inspector cadastru, dl Incefi Istvan și inspector
în cadrul compartimentului de mediu, dl Opra–Debreczi Zsombor.

Consilierii  au  fost  convocaţi  în  ȘEDINŢA  ORDINARĂ  prin  Dispoziția
primarului nr.    19/2024, care a fost adusă la cunoştinţa locuitorilor prin afişare la
sediul propriu şi pe site-ul primăriei și comunicată consilierilor prin e-mail la data
de 25 ianuarie 2024.

Dl Primar  urează bun venit  tuturor consilierilor  care participă la şedinţă
ordinară a consiliului  local din luna ianuarie 2024, care se desfășoară în sala de
ședințe a Consiliului local al orașului Covasna.

Președinte de ședință pentru luna ianuarie a fost ales dna consilier Becsek
Eva în ședința extraordinară din 8 ianuarie 2024.

Dna președinte de ședință prezintă ORDINEA DE ZI a ședinţei aşa cum a
fost propusă prin Dispoziţia Primarului, după cum urmează: 

1.  Proiect  de  hotărâre  cu  privire  la  aprobarea  Metodologiei  de
identificare a persoanelor  și  familiilor  marginalizate  social  de pe raza UAT
Covasna  și  a  planului  de  măsuri  pentru  prevenirea  și  combaterea
marginalizării sociale pe anii 2024 – 2025.

2.  Proiect  de  hotărâre cu  privire  la  înființarea  structurii  comunitare
consultative cu atribuții privind organizarea activității de prevenire a separării
copilului de familie la nivelul UAT Covasna.
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  3. Proiect de hotărâre cu privire la modificarea HCL nr. 10/2023 cu
privire  la  stabilirea  modalităților  de  acordare a  ajutoarelor  de  urgență din
bugetul local.

4. Proiect de hotărâre pentru aprobarea Raportului privind activitatea
asistenților personali desfășurată în semestrul II al anului 2023.

5.  Proiect  de  hotărâre  privind  constatarea  apartenenței  la  domeniul
public al orașului Covasna a drumurilor forestiere și ale terenurilor aferente
drumurilor forestiere care se transmit din domeniul public al statului și  din
administrarea Regiei Naționale a Pădurilor – Romsilva  în domeniul public al
orașului Covasna și în administrarea Consiliului local al orașului Covasna, în
scopul întreținerii, reabilitării și modernizării acestora.

6. Proiect de hotărâre  cu privire la mandatarea ADI ”AQUACOV” să
semneze act adițional la contractul de delegare încheiat cu S.C. Gospodăria
Comunală  S.A.  pentru predarea sistemului  de utilitate publică realizat  prin
investiția  „Reabilitarea infrastructurii  rutiere  în  stațiunea balneoclimaterică
Covasna” precum și pentru investiția „Înlocuire conducte de distribuire apă
potabilă în strada Luceafărului” din orașul Covasna.

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea Proiectului Tehnic cu detalii de
execuție  și  a  indicatorilor  tehnico  –  economici  al  obiectivului  de  investiții
„Reabilitare Strada Ștefan cel Mare – Zona Piața Centrală”.

8. Proiect de hotărâre  cu privire la aprobarea bugetului de venituri si
cheltuieli  pentru  anul  2024,  pentru  fondul  forestier  proprietatea  orasului
Covasna, administrat in baza contractului de administrarea nr. 597/2015.

9.  Proiect  de  hotărâre  cu  privire  la  aprobarea  volumului  de  masă
lemnoasă  propus  pentru  recoltare  în  anul  2024  din  fondul  forestier
proprietatea publică a orașului Covasna, a prețului de referință și a modalității
de valorificare al acestuia.

10. Diverse.
 

Dl Primar propune suplimentarea ordinii de zi cu un punct, respectiv Proiect
de hotărâre  privind aprobarea încheierii unui act adițional la Contractul de
delegare a gestiunii serviciului public de salubrizare pe raza orașului Covasna,
încheiat  cu  S.C.  Gos-Trans-Com SRL.  Odată  cu  intrarea  în  vigoare  a  OUG  nr.
133/2022  pentru  modificarea  şi  completarea  Ordonanţei  de  urgenţă  a  Guvernului  nr.
92/2021  privind  regimul  deşeurilor,  precum  şi  a  Legii  serviciului  de  salubrizare  a
localităţilor nr. 101/2006, a intervenit o serie de modificări, este necesar încheierea unui
act  adiţional  la  contractele  de  delegare  existente,  în  vederea  includerii  tuturor
indicatorilor  de  performanţă  aferenţi  activităţilor  prestate  de  operator  pe  fluxul
deşeurilor  municipale,  inclusiv  pentru  includerea  penalităţilor  suportate  de  către
operator  în  caz  de  neîndeplinire  a  acestora,  stabilite  la  nivelul  cheltuielilor  cu
contribuţia pentru economia circulară şi al cheltuielilor cu depozitarea deşeurilor pentru
cantităţile  de  deşeuri  municipale  care  depăşesc  cantităţile  destinate  a  fi  depozitate
corespunzătoare indicatorilor de performanţă. Ținând cont de termenele stabilite de OUG
133/2022, se propune aprobarea încheierii de urgență unui act adițional la Contractul
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de delegare a gestiunii serviciului public de salubrizare pe raza orașului Covasna,
încheiat cu S.C. Gos-Trans-Com S.R.L.

Totodată, propune inversarea punctelor 8 și 9, pentru faptul că prima dată trebuie
aprobată bugetul de venituri și cheltuieli pentru volumul de masă lemnoasă și după aceea
trebuie aprobat modalitatea de valorificare.

Se supune la vot ordinea de zi modificată și completată, care se aprobă cu 14
voturi „pentru”– unanimitate.

Se trece la discutarea punctului 1 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu privire la aprobarea Metodologiei de identificare a persoanelor și familiilor
marginalizate social de pe raza UAT Covasna și a planului de măsuri pentru
prevenirea și combaterea marginalizării sociale pe anii 2024 – 2025.

Dna Sîntoiu prezintă raportul de specialitate și arată că modificările propuse
a fi aprobate vin în urma modificărilor legislative din anul 2023.

Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  învăţământ,  cultură,  sănătate, protecţia  socială,  sport și

tineret
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL - proiectul de hotărâre a

fost supus procedurii transparenței decizionale, anunțul fiind publicat pe site-ul și la
sediul Primăriei orașului Covasna. Ca urmare a publicării proiectului de hotărâre nu
s-au înregistrat la Secretarul orașului propuneri, sesizări, plângeri, reclamații.

Dl Primar: în momentul de față sunt cca. 110 familii beneficiare, valoarea
financiară  la  care  sunt  îndreptățite  aceste  familii  a  crescut  față  de  anii  trecuți.
Diferența este că există conexiuni și cu alte instituții (finanțe) și fiecare mișcare,
schimbare  este  observată  de  persoana  care  urmărește  aceste  date.  Din  familiile
beneficiare  în  jur  de  70 de  familii  vor  fi  obligate  să  presteze  muncă  în  folosul
comunității.  Astfel,  din  perspectiva  beneficiarilor  există  o  disciplină  mai  mare
pentru că se urmărește orice mișcare (absențe la școală, venituri suplimentare, etc.).

Nefiind discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre completat, pe articole
și pe ansamblu, care este aprobat cu 14 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 9/2024
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Cu privire la aprobarea Metodologiei de identificare a persoanelor si familiilor
marginalizate social de pe raza UAT Covasna și a planului de măsuri pentru

prevenirea și combaterea marginalizării sociale pe anii 2024-2025

Se  trece  la  discutarea  punctului  2  de  pe  ordinea  de  zi,  Proiect  de
hotărâre cu privire la înființarea structurii comunitare consultative cu atribuții
privind organizarea activității de prevenire a separării copilului de familie la
nivelul UAT Covasna.

Dna Sîntoiu prezintă pe scurt raportul de specialitate.

Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  învăţământ,  cultură,  sănătate, protecţia  socială,  sport și

tineret
– AVIZ FAVORABIL

Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL - proiectul de hotărâre a
fost supus procedurii transparenței decizionale, anunțul fiind publicat pe site-ul și la
sediul Primăriei orașului Covasna. Ca urmare a publicării proiectului de hotărâre nu
s-au înregistrat la Secretarul orașului propuneri, sesizări, plângeri, reclamații. 

Discuții: Dl Molnar: în cazul în care se vor acorda sume de bani, din ce
fonduri vor fi alocate?

Dna Sîntoiu: din bugetul local, prin dispoziția d-lui primar.

Nefiind discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre completat, pe articole
și pe ansamblu, care este aprobat cu 14 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 10/2024
Cu privire la înființarea  structurii comunitare consultative cu atribuții privind

organizarea activității de prevenire a separării copilului de familie la nivelul
UAT Covasna

Se trece la discutarea punctului 3 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre cu
privire la modificarea HCL nr. 10/2023 cu privire la stabilirea modalităților de
acordare a ajutoarelor de urgență din bugetul local.

Dna Sîntoiu prezintă pe scurt raportul de specialitate.

Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi
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– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  învăţământ,  cultură,  sănătate, protecţia  socială,  sport și

tineret
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL

Nefiind discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre completat, pe articole
și pe ansamblu, care este aprobat cu 14 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 11/2024
cu privire la modificarea  HCL nr. 10/2023 cu privire la stabilirea modalităților

de acordare a ajutoarelor de urgență din bugetul local

Se trece la discutarea punctului 4 de pe ordinea de zi,  Proiect de hotărâre
pentru  aprobarea  Raportului  privind  activitatea  asistenților  personali
desfășurată în semestrul II al anului 2023

Dna Sîntoiu prezintă pe scurt raportul de specialitate.

Comisia  pentru  învăţământ,  cultură,  sănătate, protecţia  socială,  sport și
tineret

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL

Discuții: Dna Becsek: câte persoane sunt angajate la Primărie?
Dna Sîntoiu: 38 de persoane.
Dl Gazda: cine decide cine are dreptul la angajarea unui asistent personal? 
Dl  Neagovici: este  vorba  de  o  evaluare  complexă,  efectuată  de  comisia

județeană de evaluare a persoanelor cu handicap.

Nefiind alte  discuţii  se  supune la vot  proiectul  de hotărâre completat,  pe
articole și pe ansamblu, care este aprobat cu 14 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 12/2024
pentru aprobarea Raportului privind activitatea asistenţilor personali

desfaşurată în semestrul II al anului 2023

Se trece la discutarea punctului 5 de pe ordinea de zi,  Proiect de hotărâre
privind  constatarea  apartenenței  la  domeniul  public  al  orașului  Covasna  a
drumurilor forestiere și ale terenurilor aferente drumurilor forestiere care se
transmit din domeniul public al statului și din administrarea Regiei Naționale a
Pădurilor  –  Romsilva  în  domeniul  public  al  orașului  Covasna  și  în
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administrarea  Consiliului  local  al  orașului  Covasna,  în  scopul  întreținerii,
reabilitării și modernizării acestora.

Dna Varga prezintă pe scurt raportul de specialitate.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  amenajarea teritoriului  şi  urbanism,  realizarea lucrărilor

publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură
– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  turism  şi  agrement,  protecţia  mediului,  agricultură  şi

silvicultură
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL

Discuții: Dl Molnar: teren aferent acestor drumuri cât este?
Dl Bocan: strict aferent drumului și șanțul.

Nefiind alte  discuţii  se  supune la vot  proiectul  de hotărâre completat,  pe
articole și pe ansamblu, care este aprobat cu 14 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 13/2024
privind constatarea apartenenței la domeniul public al orașului Covasna a

drumurilor forestiere și ale terenurilor aferente drumurilor forestiere care se
transmit din domeniul public al statului şi din administrarea Regiei Naţionale a
Pădurilor - Romsilva în domeniul public al oraşului Covasna și în administrarea

Consiliului Local al orașului Covasna, în scopul întreţinerii, reabilitării şi
modernizării acestora

Se trece la discutarea punctului 6 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre cu
privire  la  mandatarea  ADI  ”AQUACOV”  să  semneze  act  adițional  la
contractul  de  delegare  încheiat  cu  S.C.  Gospodăria  Comunală  S.A.  pentru
predarea sistemului  de utilitate publică realizat prin investiția „Reabilitarea
infrastructurii  rutiere  în  stațiunea  balneoclimaterică  Covasna”  precum  și
pentru  investiția  „Înlocuire  conducte  de  distribuire  apă  potabilă  în  strada
Luceafărului” din orașul Covasna.

Dl Primar prezintă referatul de aprobare.
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Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL

Nefiind discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre completat, pe articole
și pe ansamblu, care este aprobat cu 14 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 14/2024
Cu privire la mandatarea ADI ”AQUACOV” să semneze act adițional  la

contractul de delegare încheiat  cu S.C. Gospodăria Comunală S.A. pentru
predarea sistemului de utilitate publică realizat prin investiția „Reabilitarea

infrastructurii rutiere în stațiunea balneoclimaterică Covasna” respectiv
investiția „Înlocuire conducta de distribuție apă potabilă și branșamente în

strada Luceafărului, orașul Covasna”

Se trece la discutarea punctului 7 de pe ordinea de zi,  Proiect de hotărâre
privind aprobarea Proiectului Tehnic cu detalii de execuție  și a indicatorilor
tehnico – economici al obiectivului de investiții „Reabilitare Strada Ștefan cel
Mare – Zona Piața Centrală”.

Dl Primar prezintă referatul de aprobare.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  amenajarea teritoriului  şi  urbanism,  realizarea lucrărilor

publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL

Nefiind discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre completat, pe articole
și pe ansamblu, care este aprobat cu 14 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 15/2024

7

www.p
rim

ar
iac

ov
as

na
.ro



privind aprobarea Proiectului Tehnic cu detalii de execuție și a indicatorilor tehnico
– economici ai obiectivului de investiții „Reabilitare Strada Ștefan cel Mare – Zona

Piața Centrală”

Se conectează online la ședință dl consilier Enea Nicolae.

Se trece la discutarea punctului 8 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre cu
privire la aprobarea volumului de masă lemnoasă propus pentru recoltare în
anul  2024  din  fondul  forestier  proprietatea  publică  a  orașului  Covasna,  a
prețului de referință și a modalității de valorificare al acestuia.

Dl Incefi prezintă raportul de specialitate.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială,  buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  turism  şi  agrement,  protecţia  mediului,  agricultură  şi

silvicultură
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL

Discuții: Dl Vatany: propun modificarea prețului de pornire la punctele 1 și
2, la 280 respectiv la 220 de lei.

Dl Fulop: prețul trecut este valoarea lemnului?
Dl Viceprimar: este costul de exploatare 
Dl Fulop: să luăm atunci în considerare adresa Ocolului.
Dl Bocan: prețurile evidențiate sunt costurile de administrare, diferența din

valorificarea materialului lemnos va intra în bugetul de venituri și cheltuieli.
Dl Vatany: consider că nu este formulat corect, nu se înțelege clar ce se

dorește.
Dl Bocan: atunci propun să reformulăm astfel:

„Art.4 - (1)  Se aprobă prețul de pornire pentru vânzarea masei lemnoase, prin
licitație publică, respectiv pretul maxim de achizitie a serviciilor de exploatare a masei
lemnoase, pentru fiecare cantitate precizată în APV-uri, astfel:

Pentru
1. Cantitatea de 949,93 mc din APV. Nr. 2316 - se aprobă  valorificarea ca  ”masă

lemnoasă pe picior ” prin licitație electronic cu prețul de pornire de 280,00 lei/mc.
2. Cantitatea de 1009,04 mc din APV. Nr. 1918 - se aprobă valorificarea ca  ”masă

lemnoasă pe picior ”,  la preţul de pornire la licitaţie 220,00 lei/mc  
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3. Cantitatea de 110,26 mc  din APV. Nr. 2096  se aprobă valorificarea ca  ”lemn
fasonat  la  marginea  drumului” la  pretul  maxim  de  119,71  lei/mc.,  aferent
prestatiei cu servicii de exploatare a masei lemnoase

4. Cantitatea de 499,96 mc din APV. Nr. 2178 - se aprobă valorificarea ca   ”lemn
fasonat  la  marginea  drumului” la  pretul  maxim  de  129,48  lei/mc,   aferent
prestatiei cu servicii de exploatare a masei lemnoase

5. Cantitatea de 120,34 mc din APV. Nr. 2179 - se aprobă valorificarea ca  ”lemn
fasonat  la  marginea  drumului” la  pretul  maxim de  120,41  lei/mc  .,   aferent
prestatiei cu servicii de exploatare a masei lemnoase

6. Cantitatea de 375,06 mc din APV. Nr. 2223 - se aprobă valorificarea ca  ”lemn
fasonat  la  marginea  drumului” la  pretul  maxim  de  112,00  lei/mc.,   aferent
prestatiei cu servicii de exploatare a masei lemnoase 
          (2) Pentru masa lemnoasă care nu se adjudecă la procedura de valorificare,

organizată potrivit prevederilor prezentei hotărâri, preţul de pornire se diminuează cu 5%
faţă de nivelul de la procedura anterioară, dar nu poate fi mai mic decât nivelul preţului
de APV.”

Dna Președinte de ședință supune la vot propunerile de modificare.
Propunerea d-lui Vatany se aprobă cu 14 voturi „pentru” – 1 vot abținere (dl

Bocan Ioan Marcel).
Propunerea d-lui Bocan se aprobă cu 14 voturi „pentru” – (dl Bocan Ioan

Marcel nu participă la vot).

Nefiind discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre completat, pe articole
și pe ansamblu, care este aprobat cu 14 voturi ,,pentru”, - dl Bocan Ioan Marcel nu
participă la vot, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 16/2024
cu privire la aprobarea volumului  de masă lemnoasă propus pentru recoltare

în anul 2024 din fondul forestier proprietatea publică a orașului Covasna,
a prețului de referință și a modalității de valorificare al acestuia

Se trece la discutarea punctului 9 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre cu
privire la aprobarea bugetului de venituri și cheltuieli pentru anul 2024, pentru
fondul  forestier  proprietatea  orașului  Covasna,  administrat  în  baza
contractului de administrare nr. 597/2015.

Dl Incefi prezintă raportul de specialitate.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială,  buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
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Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL

Nefiind discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre completat, pe articole
și pe ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 17/2024
cu privire la aprobarea bugetului de venituri și cheltuieli pentru anul 2024,
pentru fondul forestier proprietatea orașului Covasna, administrat în baza

contractului de administrare nr. 597/2015

Se trece la discutarea punctului 10 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind  aprobarea încheierii  unui  act  adițional  la  Contractul  de  delegare  a
gestiunii serviciului public de salubrizare pe raza orașului Covasna, încheiat cu
SC Gos-Trans-Com SRL.

Dl Opra - Debreczi prezintă raportul de specialitate.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială,  buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL

Discuții:  Dl  Fulop:  la  ce  procentaj  a  fost  stabilit  volumul  de  colectare
selectivă și unde suntem acum?

Dl Opra: a fost stabilit la 70%, în momentul de față suntem undeva la 33%.
Acest  nivel  este  unul  dintre  cele  mai  bune  din  țară,  ne-ar  mai  ajuta  mult  și
biodegradabilele.

Dl Neagovici: nu ne va influența negativ acest program nou de reciclare?
Dl  Primar:  dacă  va  fi  inclus  în  rapoartele  noastre.  Această  situație  este

specifică întregii țări. Eu am specificat unde am putut că orașul Covasna inclusiv,
precum și stațiunile turistice sunt o situație specifică, unde nu se pot raporta la cap
de locuitor, mai ales în plin sezon de turiști. Aceste stațiuni turistice ar trebui tratate
altfel din acest punct de vedere.
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Nefiind discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre completat, pe articole
și pe ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 18/2024
privind aprobarea încheierii unui act adiţional la Contractul de delegare a

gestiunii serviciului public de salubrizare pe raza oraşului Covasna încheiat cu SC
GOS – TRANS – COM SRL

Diverse.
Dl Gazda: sunt deșeuri depozitate către Pârtia de schi.
Dl Viceprimar: vom verifica.
Dl Molnar: ce informații mai dețineți despre construcția din parc?
Dl  Primar:  din  păcate  nu  există  nici  un  fel  de  comunicare  în  ultima

perioadă. Supraimpozitarea construcției nu va rezolva situația existentă.
Dl Gazda: felicitări executivului pentru întreținerea sistemului de iluminat,

însă sunt și unele locuri lacunare. Cu parcarea între str. Școlii și str. Ștefan cel Mare
ce se întâmplă?

Dl  Viceprimar:  sunt  unele  locuri  unde  trebuie  să  extindem  rețeaua  de
iluminat.

Dl Gazda: din cauza mașinilor parcate pe marginea drumului către spital
abia intră mașina de gunoi.

Dl Viceprimar: au fost amenajate mai multe locuri de parcare în zonă.
Dna Becsek: propun să mai solicitați sprijinul poliției rutiere, este groaznic

ce se întâmplă mai ales dimineața la școli.
Dl Primar: trebuie să extindem sistemul de iluminat, în principiu acolo unde

nu există deloc. Cei de la electrica vor avea o lucrare mare în cadrul căreia vor
introduce cablurile subteran. În străzile în cauză noi trebuie să schimbăm stâlpii de
iluminat public, care este o sarcină foarte mare pentru oraș, nu mai putem finanța
extinderi. În afară de asta ne-am asumat să refacem suprafețele de asfalt care vor fi
afectate  în  urma  executării  lucrărilor.  Anul  acesta  nu  extindem,  dar  avem  o
reabilitare majoră și nici nu putum spera la confinanțare din partea nimănui. 

În ceea ce privește parcările: sunt unele investiții pentru care deocamdată nu
găsim finanțare,  cum ar  fi  parcarea  Ovari,  am dorit  să  introducem pe  finanțare
externă. Acum a apărut un ghid, să vedem cu ce ne încadrăm în acel ghid. Să vedem
bugetul aprobat prima dată să vedem care sunt prioritățile.

Cu acordul celor prezenți d-nii consilieri Neagovici Vasile Cătălin și
Bodo Tohotom părăsesc ședința.

Dl Gazda: doriți să discutăm despre întocmirea bugetului general?
Dl  Primar:  în  prima  fază  am  avut  în  vedere  investițiile  în  curs  plus

cheltuielile de funcționare.  Dorim să mai  facem proiecte pe POR, ideea e să ne
pliem pe ceea ce avem.

Dl Domahazi: la Chiuruș se va extinde iluminatul public? La piața se vor
face modernizări?
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Dl Primar: anul acesta nu putem face extinderi. La piața dorim să refacem
pavajul cu piatră cubică, din fonduri proprii.

Dl Jeszenovics Albert: au reluat lucrările de canalizare la Chiuruș, au avut
și o defecțiune pe care au remediat dar nu au ridicat la nivelul drumului capacul de
canal și s-a format o denivelare destul de mare.

Dl Viceprimar: vor fi înștiințați să remedieze problema.
Dl Vatany: în ce stadiu sunt lucrările la clădirea de lângă hotelul Montana?
Dl Primar: au demolat unele părți din construcția veche, o să ne interesăm

să vedem în ce stadiu se află acum.
Dna Becsek: lângă pârâu în iluminatul public s-au defectat 2 becuri, dacă se

pot schimba. O întrebare: ce se știe despre proiectele pe PNRR?
Dl Primar: sunt încluse pe lista de investiții a proiectului de buget, după

care mergem mai departe cu achiziția lucrărilor de execuție.
Dl  Fulop:  este  o  problemă  pe  drumul  de  la  Comandău,  în  urma  tăierii

arborilor drumul a devenit mai periculos. Ar trebui să solicităm Consiliului Județean
ca la elaborarea bugetului să aibă în vedere alocarea unei sume pentru întreținerea
drumului.

Dl  Primar:  noi  nu  am fost  consultați  referitor  la  tăierea  copacilor,  într-
adevăr s-a creat o problemă pentru participanții la trafic. De la consiliul județean am
primit suma de 3 milioane de lei, în care este inclusă și suma pentru întreținerea DC
14. Avem în vedere achiziționarea și montarea unor parapeți, acolo unde este cazul.

Dl Viceprimar: am măsurat și este vorba de aproximativ 500 – 600 m de
parapeți.

Dl Ferencz: poliția ar trebui să verifice un pic mai mult parcările interzise,
mai ales la capătul străzilor unde vizibilitatea este redusă.

Dl Primar: sunt mai multe zone în oraș unde sunt probleme, sesizăm poliția.
Dna Lungu: cu clădirea internatului nu se poate face nimic?
Dl Primar: din banii noștri nu avem cum să reabilităm, este în consultare un

ghid pentru învățământul profesional și tehnic, dar care are mai multe componente.
După aprobarea bugetului  să  vedem ce resurse avem și  să  comandăm un DALI
îmbrăcat  în hainele cerute de ghid, o să verificăm. Încă o informație:  cererea de
finanțare  depusă  de  operatorul  de  apă,  în  care  este  inclus  inclusiv  str.  Mihai
Eminescu împreună cu mai multe străzi din orașul Covasna a fost admis, conform
unei  consultări  intermediare  partea  referitoare  la  orașul  Covasna  a  fost  declarat
eligibil. Precizez că este vorba despre un proiect implementat de operatorul regional.

Dl Enea: vizavi de acțiunea Electrica: oamenii ne consideră pe noi vinovați,
părerea mea este că ar trebui să facem o adresă, un comunicat pe facebook în care
explicăm oamenilor cum stă treaba. Ocoalele, care au aprobat defrișarea, ar trebui să
vină cu clarificări.

Dl  Primar:  am  mai  discutat  despre  asta  și  în  ședință,  putem  să  facem
eventual o înștiințare.

Dl Bocan: o să facem o adresă.
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Dl Primar: oricum primarul este de vină pentru tot ce se întâmplă. Încercăm
să comunicăm cu cetățenii cât mai mult.

Nefiind alte discuţii doamna Preşedinte de şedinţă mulţumeşte pentru
prezenţă şi închide şedinţa la orele 16.45.

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ, SECRETAR GENERAL
                     BECSEK EVA                            AL ORAȘULUI COVASNA,
                                                                                         ENEA VASILICA
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